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Protokół  

z obrad XXX sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 30 kwietnia 2021 r. 

  

Sesja Rady Miejskiej Góry rozpoczęła się o godzinie 800 w Sali nr 1 Starostwa 

Powiatowego w Górze .  

Rada obradowała w składzie 14 osobowy.  Radny nieobecny – Leszek Ciastoń. 

Ad. 1 Otwarcie  

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Burmistrza Góry 

Irenę Krzyszkiewicz, zastępcę burmistrza Panią Magdalenę Głuszko, sekretarza, Tadeusza Otto, 

skarbnika Marka Balowskiego, Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu 

głosowania. Ustalono quorum.   

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad.   

Nie zgłoszono propozycji zmian porządku.   

Porządek obrad przedstawiał się następująco.  

 
1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 28 stycznia 2021 r. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 30 marca 2021 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków mieszkalnych 

lub budynków pozostałych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, w których 

wykonano remont elewacji frontowej. 

6. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Góra . 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra, obręb Stara Góra . 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowych na 

wymianę źródeł ciepła w celu ograniczenia emisji zanieczyszczeń do powietrza na terenie 

Gminy Góra. 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2025 spółki Technika 

Komunalna „TEKOM” Sp. z o.o.  

10. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2019-2020 Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami. 

11. Uchwała w sprawie Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

pobierających naukę na terenie Gminy Góra. 

12. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania stypendiów uzdolnionym 

uczniom. 

13. Uchwała w sprawie petycji dotyczącej opinii w zakresie przeprowadzenia referendum 

ludowego . 
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14. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Górze . 

15. Uchwała  zmieniająca uchwał w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Góra. 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Góra. 

17. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

18. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2021. 

19.  Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

20. Sprawozdanie z Programu współpracy Gminy Góra z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2020 r.  

21. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii dla Gminy Góra na rok 2020. 

22. Sprawozdanie  z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze za rok 2020. 

23.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

24. Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych. 

25. Wolne głosy i wnioski.  

26. Zamknięcie obrad.  

   

  

  

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 28 stycznia 2021 r. 

 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

Rada przyjęła protokół 13 głosami za – jednogłośnie.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 30 marca 2021 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

Rada przyjęła protokół 13 głosami za – jednogłośnie.  

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym w 

załączeniu do protokołu.  

W okresie 28.01.2021 – 27.04.2021 wydano 57 zarządzeń, między innymi : 

 Zmieniające plan dochodów i wydatków budżetu Gminy Góra na rok 2021- 6 

 Powołanie komisji przetargowej – 18 

 Zbycie nieruchomości – 5 

 W sprawie sprzedaży prawa własności – 1 

 W sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej mienie gminne – 4 

 W sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Miejskiej w Górze 

oraz Domu Kultury w Górze. 
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 Wyłączenie mieszkania z mieszkaniowego zasobu Gminy Góra 

 W sprawie odwołania członka MG Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 W sprawie powołania komisji rekrutacyjnej w celu wyłonienia kandydata na stanowisko 

kierownika Ośrodka Dziennego Pobytu Osób Starszych – nowym Kierownikiem została 

Katarzyna Jabłońska.  

 W sprawie odwołania Dyrektora ZSPIP w Glince – na wniosek Dyrektora. 

 W sprawie określenia wysokości opłat wynajmu świetlic wiejskich – według propozycji 

sołtysów.  

Sprawy związane z zamówieniami publicznymi: 

1. Wykonanie robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego p.n. ,,Przebudowa dróg w 

zakresie wymiany nawierzchni jezdni i chodników ul. Iwaszkiewicza, Matejki, Chopina, 

Dunikowskiego, Mała i Dąbrowskiego w m. Góra,, - ul. Mała i Dąbrowskiego. Termin składania 

ofert upłynął 09.04.2021 r. Wpłynęła 1 oferta. Umowę podpisano w  dniu 26.04.2021 r. z 

DROGTRANZ Sp. z o. o.,  ul. Witosa 8, 56-200 Góra z ceną 223 043,31 złotych oraz 60 

miesięcznym okresem gwarancji. Termin realizacji wyznaczono na 24.08.2021 r. 

2. Ul. Matejki –  

1)wykonanie przebudowy drogi w zakresie wymiany nawierzchni jezdni i chodników ul. Matejki 

2)wykonanie przebudowy dróg w zakresie wymiany nawierzchni jezdni i chodników na włączeniu 

ul.  Matejki w ul. Głogowską 

3) wykonanie przebudowy w zakresie wymiany nawierzchni chodników wzdłuż ul. Głogowskiej 

pomiędzy ul. Dunikowskiego, Matejki i Reja. 

3. Wykonanie robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego p.n. ,, Budowa chodnika ul. 

Cisowa w m. Góra – etap II, otwarcie ofert 10 maja br. 

4. Przebudowa dawnych murów obronnych w m. Góra – Etap I / II  postępowanie/. Termin składania 

ofert wyznaczono na 04.05.2021 r. 

5. Wykonanie inwentaryzacji źródeł niskiej emisji- I postępowanie. Termin składania ofert upłynął w 

dniu 20.04.2021 r. Wpłynęło  11  ofert: oferta z najniższą ceną 29 000,00 złotych, oferta z najwyższą 

ceną 129 900,00 złotych. Propozycja aby dofinansowanie mieszkańcom na wymianę „kopciuchów” 

dla domów wielorodzinnych, mieszkań. Domki jednorodzinne mogą składać wnioski do programu 

„Czyste Powietrze”.  

W okresie międzysesyjnym umorzono zaległości za odpady dwóm osobom na łączną kwotę 

698 zł. Udzielono ulgi w postaci rozłożenia na raty zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi jednej osobie na kwotę 2 235 zł. Umorzeń zaległości podatkowych dokonano 

na kwotę 1400 zł. Rozłożono na raty zaległości z tytułu podatku od środków transportowych dwóm 

przedsiębiorcom na łączną kwotę 20 144 zł.  

Udzielono pomocy publicznej w ramach zwolnień z podatku od nieruchomości w związku z 

inwestycją początkową dla zakładu FOODWORKS na kwotę 24 834,65 zł.. Ogółem wpływy ze 

sprzedaży nieruchomości:  268.220,00 zł. Zachęcamy do zakupu gruntów. Sprzedajemy działki z 

infrastrukturą w pełni uzbrojone.  

Dokonano odroczenia i rozłożenia na raty zobowiązań w 5 przypadkach na łączną kwotę 

17 604,32 zł. Dochody z tytułu: 

 opłat z parkometrów łącznie wynoszą 41.956,66  zł.  

 zajęcie pasa drogowego ( łącznie z kosztami upomnień i odsetkami) 91.352,63 zł.  
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Jeśli chodzi o odpracowanie czynszu uprawnionych jest około 40 osób a odpracowuje 2 

czasem 4. Tłumaczą, że nie mają czasu, gmina jest elastyczna, może ktoś z rodziny przyjść 

odpracować. Będą wypowiadane umowy najmu i osoby kierowane do schroniska dla bezdomnych. 

Zdarzają  się przypadki, ze ludzie są chorzy wtedy pomagamy w inny sposób.  

 W tym roku na dofinansowanie do wymiany piecy mamy przeznaczone 150 tys. zł. Łącznie 

udzielono 96 dotacji. Jeśli chodzi o azbest to WFOŚ jeszcze nie ogłosił naboru na usuwanie azbestu. 

1.Została podpisana umowa na wykonanie badań monitoringowych składowiska odpadów 

komunalnych dla Miasta i Gminy Góra w miejscowości Glinka w 2021 roku wraz ze sprawozdaniem 

z monitoringu w 2021 r. z ww. firmą – wartość umowy 3628,50 zł 

2.Podpisano umowę nr OŚ.272.4.2021 r. z dnia 04.03.2021 r. z firmą Pielęgnacja Zieleni           i 

Wycinka Drzew, Dariusz Kraśniewicz, ul. Leśna 28B/3, 56-100 Wołów – wartość umowy 13 500 zł 

3.Podpisano umowę 14.04.2021 r. z firmą Saria Polska Sp z o. o. na utylizacje padłych sztuk zwierząt 

z terenu Gminy Góra  - wartość umowy 2000 zł. 

4.Podpisano umowę z firmą Grigore Bełz Recycling Polska UE na usuwanie odpadów z folii 

rolniczych , siatki i sznurka opakowania po nawozach i typu BIG BAG – wartość umowy 59 937,30 

zł. 

W związku z otrzymanym zgłoszeniem dotyczącym odbioru odpadów komunalnych 

gromadzonych selektywnie podczas, którego doszło do zmieszania frakcji tworzyw sztucznych i 

papieru wysłano wezwanie do firmy odbierającej odpady Technika Komunalna „TEKOM” Sp. z o. o. 

o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. Wszyscy powinni dbać o porządek, należy też sprzątać po swoich 

psach.  

W dniach od 2 do 15 czerwca 2021 r.  w siedzibie Powiatowej Komisji Lekarskiej w Górze, 

ul. Sportowa 2A (hala sportowa ARKADIA) odbędzie się kwalifikacja wojskowa, dla osób 

zameldowanych na pobyt stały lub pobyt czasowy trwający ponad 3 miesiące na terenie Gminy Góra. 

Łącznie podanych będzie kwalifikacji 240 mężczyzn.  

Na hali Olimpia w Górze uruchomiony zostaje Samorządowy Punkt Szczepień. Zaczynamy 

szczepienia zaraz po otrzymaniu  szczepionkę. Obsługiwać będziemy cały powiat. Wykonane zostały 

ulotki i przesłane do gmin powiatu. Na ten moment chętnych mamy 505 osób.  

Wszystkie jednostki OSP z terenu gminy Góra maja przygotowane wnioski o dofinansowanie 

w wysokości 5 tys. zł na każdą jednostkę, składane będą do MSWIA. 

Odbyły się spotkania: 

 z przedstawicielem Związku Harcerstwa Polskiego Hufiec Głogów. Odbyło się pierwsze 

spotkanie chętnych osób w Domu Kultury.  

 Spotkanie z kierownikami Gminnych Spółek. 

 W siedzibie Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu odbyło się spotkanie z 

Dyrektor Wydziału Infrastruktury Panią Małgorzatą Majcher. Spotkanie dotyczyło budowy 

obwodnicy Góry. Dokumenty zostały złożone przez DSDIK, Wojewoda ma 90 dni na 

wydanie pozwolenia na budowę. Marszałek Przybylski ma zabezpieczone  środki na ten cel. 

Zabezpieczone jest również 2 mln zł na remont drogi wojewódzkiej w kierunku Kłody 

Górowskiej, Marszałek poprosił o zabezpieczenie około pół miliona złotych na tą inwestycje. 

Gmina odmówiła bo sytuacja covidowa jest trudna.  

 Podpisanie umowy z Konsorcjum firm: EKSPERTON Adam Hejnowski z Będzina 

i EKSPERTON Wojciech Natkaniec z Dąbrowy Górniczej na opracowanie dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej inwestycji gminnej pn. „Termomodernizacja Szkoły 

Podstawowej nr 3 przy ul. Poznańskiej w m. Góra”. Zadanie to obejmuje: 

- wymianę pokryć dachowych obu budynków szkolnych; 
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- wymianę opraw świetlnych na oprawy typu LED; 

- instalację paneli fotowoltaicznych; 

- modernizację węzła cieplnego; 

- docieplenie stropu; 

- dostosowanie obiektu do wymogów ustawy o dostępności. 

Dzięki rekomendacji Wojewody Dolnośląskiego oraz Pana posła Czarneckiego otrzymaliśmy ponad 

pół miliona złotych na rewitalizację wieży ciśnień. Ilość pieniędzy jest ograniczona a wniosków jest 

bardzo dużo. Musimy prosić o rekomendację dlatego. Złożyliśmy sporo wniosków o dofinansowanie, 

czekamy na rozstrzygnięcie. Gmina walczy o środki cały czas. Trwa remont elewacji Urzędu Miasta 

i Gminy, wykonana zostanie również nakładka asfaltowa i chodniki na ul. Mickiewicza.  

 Spotkanie z Dyrektorem ds. Inwestycji Enea Oświetlenie Panem Marcinem Woźniakiem 

dotyczyło między innymi podświetlenia pomnika na rynku oraz obelisku przy Al. Jagiellonów. 

Zagospodarowany będzie również teren wzdłuż Al. Jagiellonów. Rozważane jest również 

podświetlenie wieży głogowskiej.  

 Zostało podpisane kilka umów na realizację inwestycji.  

 Odbyło się spotkanie z Marszałkiem Województwa.  

 Odbyło się spotkanie z firmą zainteresowaną produkcją energii z odnawialnych źródeł energii 

na terenie Gminy Góra. Musimy dokonać w tym celu zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Trzeba otworzyć się na świat. Warto to robić. Spotkanie z firmą Domrel, która 

jest zainteresowana fotowoltaiką. Firma ta chce również wesprzeć działania inwestycyjne 

gminy. Jeśli firma przyjmie naszą propozycje to zrealizuje jedną z naszych ważnych 

inwestycji. Odbyło się spotkanie z firmą, która realizuje budowę światłowodów.  Mamy dobrą 

współprace, 32 miejscowości będą włączone. Pozostałe muszą poczekać. W kolejnym 

rozdaniu Sułków będzie ujęty, gdy realizowany będzie projekt na terenie Wielkopolski. 

Podobnie Czernina Górna. Firma dostała wykaz z ministerstwa, tam prowadzone są prace. Na 

terenie miasta np. ul. Kościuszki nie będzie miała światłowodu, bo jest tam korytarz Orange.  

Maciej Liśkiewicz zapytał czy podczas szczepień na hali będzie lekarz? 

Burmistrz odpowiedziała, że będzie lekarz. 

Adam Chmiel poprosił o doprecyzowanie odnośnie nowego kierownika Ośrodka Dziennego Pobytu 

Osób Starszych, Katarzyna Łapińska? 

Burmistrz przeprosiła za przejęzyczenie, kierownikiem została Katarzyna Jabłońska.  

Adam Chmiel zapytał jakie były przesłanki do rezygnacji Katarzyny Maksymczuk. Na sesji była 

prezentowana jako osoba z doświadczeniem, wygrała budżet obywatelski, ośrodek prężnie działał.  

Burmistrz odpowiedziała, że nie wszystko było realizowane zgodnie z literą prawa. Czasami 

nieświadomie, czasami świadomie. Pani Kierownik podjęła decyzję, że złoży rezygnację z funkcji. W 

tej chwili inne organy zajmują się tą sprawą, czekamy na wyjaśnienia tej sytuacji. To są środki 

publiczne, każdą złotówkę trzeba obejrzeć kilka razy zanim się ją wyda, musi być odpowiednio 

zaksięgowane. Powinniśmy dawać dobry przykład, Pani Kierownik dawała bardzo dobry przykład, 

realizowała zadania z poświęceniem. 

Adam Chmiel poprosił o nazwę firmy, która realizuje światłowody na terenie Gminy Góra.  

Burmistrz przekazała materiały dotyczące firmy Radnemu w wersji papierowej.  
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Ad. 5 Uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków mieszkalnych lub 

budynków pozostałych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, w których 

wykonano remont elewacji frontowej. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do uchwały. Autopoprawka w załączeniu do 

protokołu. 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni przyjęli w/w autopoprawkę 13 głosami za.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za jednogłośnie.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki powiedział komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie.   

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za – jednogłośnie przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 6 Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Góra.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za jednogłośnie.   

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za – jednogłośnie przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 7 Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Góra, obręb Stara Góra . 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za jednogłośnie.   

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za – jednogłośnie przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 8 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowych na 

wymianę źródeł ciepła w celu ograniczenia emisji zanieczyszczeń do powietrza na terenie Gminy 

Góra. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki powiedział komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za przy 2 głosach przeciw.  
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Biernacki poinformował, że 

komisja nie zaopiniowała projektu uchwały stosunkiem głosów 5 za oraz 5 przeciw.  

Bartłomiej Czyż zapytał skąd wynika projekt tej uchwały skoro w roku ubiegłym wydano 98 tys. na 

150 tys. zaplanowanych.  Nie wykorzystano całej kwoty, gminy ościenne dają nawet 85% wartości 

inwestycji. Dlaczego te ulgi są likwidowane. 

Burmistrz wyjaśniła, że jest program „czyste powietrze”. Każdy właściciel domku jednorodzinnego 

może złożyć wniosek, nie ma potrzeby aby gmina dublowała dotacje. Te pieniądze będą przeznaczone 

na budynki wielorodzinne. Dużo osób dzwoni, pyta jak pozyskać środki. Środki, które mamy chcemy 

przeznaczyć dla osób, które nie mają możliwości innego dofinansowania.  

Lucjan Żołnieruk wyjaśnił zasady oraz procedury pozyskania dofinansowania z programu „Czyste 

Powietrze”. Środki finansowe są bardzo duże. WFOŚ podpisał umowę również z Gminą Góra na 

prowadzenie punktu konsultacyjnego dla mieszkańców. Będzie udzielania pomoc mieszkańcom w 

wypełnianiu wniosku. Dofinansowanie jest na dwóch poziomach, są progi dochodowe.  

Burmistrz wyjaśniła, że chcą zachęcić mieszkańców aby pozyskiwali środki z WFOŚ. Podpisano 

porozumienie na punkt konsultacyjny, będzie mieszkańców prowadzić za rękę, jak i gdzie wypełnić. 

Wspomożemy wspólnoty, budynki wielorodzinne.  

Bartłomiej Czyż powiedział, że nie wiedział o powstaniu punktu konsultacyjnego. Mieszkańcy są 

zabezpieczeni.  

Adam Chmiel stwierdził, że kryterium dochodowe dla mieszkańców jest kluczowe. Wnioski nie są 

łatwe, jeśli ten punkt powstanie to na pewno pomoże mieszkańcom. Kryterium dochodowe jest na tyle 

istotne, że można dostać niewielkie pieniądze, które częściowo zniechęcają do składania wniosków. 

(Radny Henryk Drozdowski dołączył do obrad.) Gmina wydała 98 tysięcy a zaplanowane było 150 

tys. 4 lokale mieszkalne złożyły wnioski o dofinansowanie. Idąc tym tokiem, małe zainteresowanie i 

Gmina Góra nie będzie realizowała dofinansowań dla mieszkańców. Część wniosków nie 

zrealizowano. Podejmując tą uchwałę pozbawimy mieszkańców możliwości uzyskania 

dofinansowania.  

Burmistrz odpowiedziała, że w zupełności się nie zgadza, dlaczego nie zrealizowano wniosków? Były 

braki formalne, braki w dokumentacji.  

Lucjan Żołnieruk poinformował, że w zeszłym roku było 100 tys. a nie 150 tys. wydano 98 tys.  

Burmistrz poinformowała, że 2 tys nie zostały wykorzystane z uwagi na braki we wnioskach. W 2 

przypadkach próbowano wymóc uzyskanie dofinansowanie. W tym roku jest zaplanowane 150 tys. 

Programy pomocowe kierowane są zawsze do osób biedniejszych. Dla niektórych 10 tys to mała 

kwota a dla niektórych to kwota nieosiągalna. Jeśli ktoś nie ma dochodów to może skorzystać z 

programu, jeśli ktoś ma dochody to go stać na wymianę. Wydział OŚ pomaga wypełniać dokumenty, 

dlaczego mamy wydawać swoje środki skoro możemy pomóc w wypełnianiu wniosków do „Czyste 

powietrze”. Podobnie wspieramy mieszkańców w wypełnianiu wniosków na montaż fotowoltaiki. 

Będziemy wykonywać inwentaryzację źródeł ciepła. Będzie wtedy wiadomo ile mamy kopciuchów, 

będzie możliwość wtedy osobno poinformować każdego mieszkańca o możliwości wymiany pieca. 

Może wrócimy do tej uchwały. Kontakt z WFOŚ mamy na bieżąco, pytamy też o azbest. Gdyby nie 

było punktu konsultacyjnego to nie podejmowalibyśmy tej uchwały.  

Adam Chmiel stwierdził, że powstaje nisza. Ludzie biedniejsi mogą pozyskać pieniądze z „Czystego 

powietrza”. Natomiast ludzie średniozamożni dostaną niskie dotacje, szansą dla wszystkich był 

program gminny. Beneficjentem programu może być również gmina aby wspierać mieszkańców. 
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Może powinien być okres przejściowy, w tym czasie można zachęcić mieszkańców do składania 

wniosków do czystego powietrza. Przez 2 lata można dwutorowo działać, rezygnujemy z jednego na 

rzecz drugiego. Nie spotkał się z żadną gminną ulotką zachęcającą do czystego powietrza.  

Burmistrz odpowiedziała, że to wystąpienie można podzielić na dwie części. W jednej części Radny 

zgadza się ze zdaniem Burmistrza Góry, a w drugiej powtarza to co mówiła. Tworzony jest punkt 

konsultacyjny aby pomóc mieszkańcom, ale jeśli się nie sprawdzi to powrócimy do tej uchwały. Jeśli 

sobie ktoś nie poradzi z tym programem to wtedy możemy powrócić do tej uchwały. Jeśli osoby będą 

niezadowolone to wrócimy ponownie do uchwały. Jeśli ktoś ma duże dochody to nie koniecznie 

potrzebuje pomocy w wymianie pieca. Rolą gminy jest pomagać ubogim, tym których nie stać na 

wymianę. Mówi Pan, że nie dostał Pan ulotki, a co Pan zrobił żeby zachęcić mieszkańców swojego 

obszaru do udziału w tym programie? Informowanie mieszkańców co również rola radnego. Jak gmina 

na bieżąco informujemy mieszkańców. Radni powinni się zainteresować, przejść się po swoim okręgu 

wyborczym. Nie każdy się dowie bo nie ma Internetu. Działamy w tej samej drużynie. Musimy mieć 

też dochody.  

Adam Chmiel stwierdził, że nie jest to tematem uchwały. 

Burmistrz odpowiedziała, że udziela odpowiedzi na zadane pytanie. Nie lubi jak się rzuca kilka słów 

pod publikę. Niech wszyscy wiedzą, że jest program Czyste Powietrze, każdy skorzysta ale jeden 

więcej a jeden mniej.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  10 głosami za przy 4 głosach przeciw przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 9 Uchwała w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2025 spółki Technika Komunalna 

„TEKOM” Sp. z o.o. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za jednogłośnie.   

Adam Chmiel zapytał o treść planu. W jakiej formie będzie miał wpływ ten plan na wodę, czy chodzi 

o jakość czy cenę.  

Adam Ćwian odpowiedział, że wpływ tego planu jest na cenę. W ramach obowiązującego prawa, do 

niektórych zadań TEKOM jest zobowiązany prawem. Osady ściekowe kiedyś były wywożone przez 

rolników, bardzo chętnie. Teraz są takie przepisy, że jest to praktycznie niemożliwe. Będą potrzebne 

nakłady aby rozwiązać ten problem. TEKOM szuka funduszy zewnętrznych. Nic nie ma za darmo, 

pożyczki też trzeba spłacać. w ubiegłym roku ponad 250 tys. wydano na sieć wodociągową oraz 2 

nowe studnie, które zasilają stację uzdatniania. Wykonano to z własnych środków. Zwrócono się do 

NFOŚ o pożyczkę na ten cel, będzie spłacana do 2030 roku. Obecnie TEKOM nie może dostać dotacji 

bo jest spółką. Podobnie jest teraz w Czerninie, ujęcie wyschło. Teraz trzeba kopać nową studnie w 

trybie awaryjnym, są to koszty ok 200 tys. zł. Jeżeli chodzi o ścieki, rolnicy nie odbierają osadów bo 

trzeba później badać grunty. Jedno badanie na 2.5 hektara. Oprócz gleby trzeba badać też osad. Była 

umowa z firmą, która się tym zajmowała ale się skończyła i nie podpisano nowej z uwagi na warunki. 

W przetargach nikt się nie zgłasza, nasi sąsiedzi mają te same problemy. Jest metoda aby zmniejszyć 

ten problem – wysuszyć osad. Jest wtedy mniejsza ilość. W 86% osad składa się z wody. Są firmy, 

które zajmują się suszeniem tego osadu. Prezes jest gotowy zorganizować wycieczkę do Racotu gdzie 

jest suszarnia do tego typu osadu. Był również w Żarach, tam jest dużo większa suszarnia ponieważ 
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większe miast, wysuszony osad można również palić. Cena wynosiła 340 zł za tonę, teraz 1200 zł 

tona. Albo zainwestujemy i wybudujemy suszarnię solarną, pieniądze się wtedy szybko zwrócą 

aktualnie wydajemy ok. 1.5 mln zł. Budowa będzie kosztować, ale będziemy to spłacać w ratach. 

Możemy nie inwestować ale prędzej czy później i tak będziemy musieli to zrobić.  

Janina Ziombra zapytała czy była robiona kalkulacja jak podrożeje woda.  

Adam Ćwian odpowiedział, że złożony jest wniosek do Wód Polskich, które regulują stawki wody. 

W propozycjach jest wzrost wody o 1.19%, a ścieki 4%. Bezpośredni wpływ na taryfe pojawia się gdy 

zaczynamy spłacać pożyczkę.  

Adam Chmiel zapytał o osad z oczyszczalni. Inwestycja potrwa kilka lat, co do tego czasu będzie 

robione z osadem? 

Adam Ćwian odpowiedział, że w planie jest pozycja „wybudowanie kojca”. Ten kojec będzie mieścił 

ok. 450 ton osadu. Będzie ogłoszony przetarg na odbiorcę tego osadu. Magazynowany osad będzie 

również wywozony.  

Adam Chmiel zapytał  kto obecnie zajmuje się wywozem.  

Adam Ćwian odpowiedział, że na razie nie ma wykonawcy. Aktualnie na osadnik cukrowni wywozi 

samochód wynajmowany. 

Adam Chmiel zapytał czy latem będzie dobre ciśnienie wody. 

Adam Ćwian odpowiedział, że wykonano dwie studnie. Od tamtej pory nie było przypadku aby 

brakowało wody. Nie było mniej wody niż 90% zbiornika.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 10  Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2019-2020 Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami.” 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za jednogłośnie.   

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 11 Uchwała w sprawie Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

pobierających naukę na terenie Gminy Góra. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz powiedział, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  3 głosami za przy 1 wstrzymującym.  

Janina Ziombra stwierdziła, że średnia ocen jest zbyt wysoka. Orientowała się w sąsiednich gminach, 

jest tam średnia 5,0 a u nas 5.5 
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Burmistrz odpowiedziała, że już tłumaczyła to na komisji. Jest sporo uzdolnionych uczniów w gminie. 

Jest to stypendium Burmistrza, ok 16-20 osób będzie otrzymywało. Gdy obniżymy średnią to może je 

dostać nawet 200 osób. Kwota wynosi 700 zł, będzie to motywacja. Jak niższa średnia to wtedy będzie 

mniejsze stypendium. Osobno będą przyznawane stypendia za wyniki sportowe. Jeśli mało osób się 

zakwalifikuje to możemy wówczas obniżyć średnią. Jest to spora kwota 700 zł, ma to być wyróżnienie. 

Około 20 osób osiąga średnią 5.5. Nie stać nas aby dawać takie stypendia dla dwustu osób.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 2 głosach wstrzymujących  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

Ad. 12 Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania stypendiów uzdolnionym 

uczniom. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz powiedział, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  3 głosami za przy 1 wstrzymującym. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki powiedział komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie.  

Bartłomiej Czyż zapytał na podstawie jakich kryteriów jest przyznawane stypendium oraz jakie są 

możliwości odrzucenia wniosku jeśli te wcześniejsze paragrafy są spełnione.  

Izabela Baranowska odpowiedziała, że każdy ma prawo złożyć wniosek. Odrzucony jest wówczas gdy 

nie zostanie uzupełniony o odpowiednie dokumenty. Fakt złożenia wniosku nie jest równoznaczny z 

przyznaniem stypendium.  

Bartłomiej Czyż stwierdził, że jest to zapisane również w paragrafie 8, myślał że są jeszcze jakieś 

kryteria.  

Izabela Baranowska stwierdziła, że mecenas zwrócił uwagę, że tai zapis powinien być.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 2 głosach wstrzymujących  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 13 Uchwała w sprawie petycji dotyczącej opinii w zakresie przeprowadzenia referendum 

ludowego. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Małgorzata Makles powiedziała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za jednogłośnie.   

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

Przewodniczący poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęła jeszcze jedna petycja, w sprawie 

przygotowania pakietów profilaktycznych dla seniorów jednak została wycofana przez składającego.  

Ad. 14 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Górze . ” 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  
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Ad. 15 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Góra. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za przy 1 głosie 

wstrzymującym.  

 W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 16 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Góra. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do uchwały, zmiana dotyczy wyłącznie opisu 

kolumn w tabeli. 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni przyjęli autopoprawkę 14 głosami za, jednogłośnie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Biernacki poinformował, że 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 10 głosami za.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 17 Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz powiedział, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za jednogłośnie.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 18 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2021. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do uchwały. Środki zostaną przenoszone z Ułanki, 

ponieważ są oszczędności po przetargu. Wprowadzamy zadanie wymiana nawierzchni ulicy i 

chodników przy ul. Tylnej.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni przyjęli autopoprawkę 14 głosami za, jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki powiedział komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie.  
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W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 19 Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki powiedział komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni  14 głosami za jednogłośnie  przyjęli wyżej wymienioną uchwałę.  

 

Ad. 20 sprawozdanie z programu współpracy Gminy Góra z organizacjami pozarządowymi w 

roku 2020.  

 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 

  

Ad. 21 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii dla Gminy Góra na rok 2020.  

 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 22 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze za rok 2020.  

 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 23 Interpelacje i zapytania Radnych.  

Adam Chmiel złożył zapytanie w sprawie gromadzenia odpadów budowlanych przy ul. Wierzbowej. 

Zapytanie w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 24 Odpowiedzi na Interpelacje i zapytania Radnych.  

Burmistrz odpowiedziała na zapytanie Adama Chmiela. Wykonujemy dużo inwestycji, ten materiał 

jest przeznaczany na kolejne budowy. W ubiegłym roku wynajęta była kruszarka, kruszyła materiał 

wykorzystany później pod budowę dróg. Odpad z remontu dróg jest później wykorzystywany do 

utwardzenia dróg. Oszczędzamy dużo pieniędzy dzięki temu. Czasem jest to wykorzystywane przy 

świetlicach, teren jest monitorowany. Firma wykonująca prace przewozi to na ul. Wierzbową a 

następnie trafia na inną budowę.  
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Burmistrz zapytała czy jest to satysfakcjonująca odpowiedź. Adam Chmiel poprosi o odpowiedź na 

piśmie.  

 

Ad. 25 Wolne głosy i wnioski.  

Przewodniczący odczytał pismo Wicemarszałka Województwa Dolnośląskiego dotyczące funduszy 

europejskich. Pismo w załączeniu.  

Burmistrz podziękowała za zaangażowanie Radnemu Przybylskiemu. Odbyło się spotkanie z 

mieszkańcami w sprawie ścieżki rowerowej do Sławęcic, dokumentacja jest wykonywana. Na 

wniosek radnego zamontowane też będą nowe lampy w Sławęcicach.  

Adam Chmiel zapytał o nowy hejnał Góry, dowiedział się o tym z kroniki Góry. Zapytał dlaczego 

wymaga aktualizacji.  

Piotr Głowacki odpowiedział, że zmiana polega na ulepszeniu ścieżki dźwiękowej. Jest on ten sam ale 

wykonany na nowo, na instrumentach. 

Burmistrz odpowiedziała, że w Domu Kultury są młodzi ludzie, pełni energii. Poprosili o zmianę, 

odświeżenie hejnału. Jest to lokalny patriotyzm. Dom Kultury nagrał również film o wieży 

głogowskiej, jest on zgłoszony do konkursu. Powstały 2 filmy, jeden wykonany przez DK a drugi 

przez zewnętrzną firmę. Lepiej oceniany był film wykonany przez Dom Kultury. Podziękowano 

pracownikom DK za piękny hejnał.  

Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym mija termin składania oświadczeń 

majątkowych.  

Burmistrz poinformowała, że 3 maja będą składane wiązanki kwiatów przez władze gminy i powiatu. 

Następnie odbędzie się msza w kościele św. Faustyny. 

 

Ad. 26 Zamknięcie Obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie XXX sesji Rady 

Miejskiej Góry.  

 

Na tym protokół zakończono.  

Prot. Mateusz Szuszkiewicz 


